
       
 
 
 
 
 
 
     

     
 
Referat fra bestyrelsesmøde nr. 1/2023 den 27. februar 2023 
 
Alle deltog. 

 
1. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 7/2022 den 7. december 2022 

 Referatet blev godkendt. 
      

2. Meddelelser 
Marianne oplyste, at hun er inviteret til generalforsamling i 8 seniorklubber, hvor hun glæder sig til at 
møde medlemmerne. 

  
3. Generalforsamlingen 2023 

Bestyrelsen indstiller til generalforsamlingen følgende til posterne som 
- Næstformand Jette List Sørensen 
- Kasserer Knud Nielsen 
- Bestyrelsesmedlem Arne Lampe 
- Suppleanter Anette Prûsse Jensen og Jens Norlund 

 
De 2 revisorer har meddelt, at de ikke ønsker genvalg. Det blev aftalt at Marianne og Knud kontakter 
emner med henblik på indstilling til generalforsamlingen. 
Hans kontakter revisor suppleanten for eventuelt genvalg. 

 
Den skriftlige beretning blev gennemgået og godkendt. Marianne sender beretningen til Hans som 

             foranlediger denne lagt på hjemmesiden sammen med forslag til kontingent. 
 
             Kontingent for 2024 indstilles til kr. 276 – der  henvises til forslaget på hjemmesiden. 
 
             Gæstetaler på generalforsamlingen aftales af Marianne. 
 

4. Økonomi 
Økonomisk samarbejde med DTS 
På Dansk Told & Skatteforbunds kongres i oktober 2020 blev der nedsat en arbejdsgruppe, som 
forud for kongressen i 2023 skal se på de økonomiske relationer mellem Seniorforeningen Told & 
Skat og Dansk Told & Skatteforbund. Arbejdsgruppen har i et notat beskrevet det økonomiske 
samarbejde mellem Seniorforeningen og DTS tilbage fra 2014, hvor Seniorforeningen blev en 
afdeling under DTS. 
I dette punkt deltog Ole Pedersen, DTS, som redegjorde for notatet og gennemgik dette. 
Notatet - som er meget fyldestgørende - gennemgår udviklingen i samarbejdet og de økonomiske 
konsekvenser af dette. Notatet viser således at Seniorforeningens betaling til DTS ikke helt er fulgt 
med arbejdsopgaverne. I dag betaler Seniorforeningen kr. 70 pr. medlem til DTS for sekretariatets 
bistand, bladet Dansk Told & Skat samt møder m.m., hvor Seniorforeningen er repræsenteret. 
Notatet viser, at mellemregningen kan opgøres til kr. 110 pr. medlem, hvis det økonomiske 
samarbejde skal være neutralt. 
Efter gennemgangen og en drøftelse i seniorforeningens bestyrelse, besluttede bestyrelsen at 
acceptere en fremtidig betaling på kr. 110 pr. medlem. 
 

  



Af de nævnte ændringer i forbindelse med forhøjelsen af bidraget til DTS indgår bl.a. bortfald af krav 
om ekstraordinært medlemskab for seniormedlemmer tilknyttet gruppelivsordningen. 
Seniorforeningens medlemmer skal fremover have adgang til frivilligt at være omfattet af 
gruppelivsordningen mod betaling af et månedligt bidrag til administration af ordningen – uden det 
kræver ekstraordinært medlemskab af forbundet. 
Hermed imødegås kritikken fra medlemmer af Seniorforeningen om, at de ud over medlemskabet af 
Seniorforeningen – og dermed forbundet – også skal være ekstraordinært medlem af forbundet, hvis 
de vil bibeholde gruppelivsordningen efter pensioneringen. Men de, der frivilligt tilvælger tilknytning 
til gruppelivsordningen, bærer fortsat deres andel af direkte og indirekte omkostninger til 
administration af deres tilknytning til ordningen. 

               
5. Fusion med TAT (Foreningen af tekniske og administrative tjenestemænd) 
    Marianne oplyste, at hun er inviteret til generalforsamling i TAT`s seniorklub torsdag den 2. marts 
    2023. 
 
    Med hensyn til fusionen mellem DTS og TAT blev der henvist til det udmeldte på DTS`s hjemmeside. 

   
7. GDPR opstarts/opfølgningskurser 
     Der er modtaget henvendelse fra seniorklubber om de udfordringer brugen af DTS-mailsystemet og 
     også om suppleanter i klubbestyrelsen kan blive tildelt en ”sikker mail”. 
     De konkrete henvendelser vil blive besvaret individuelt og flere af forholdene vil blive taget op i den 
     mundtlige beretning på generalforsamlingen. 
     Af økonomiske grunde vil man ikke på nuværende tidspunkt give suppleanter mulighed for at få en  
     ”sikker mail”. 

 
8. OK 24/CO10       

           Marianne deltager i et CO10 seminar om fremsendelse af krav til OK24, herunder bl.a. regulering af  
           pensioner. 
 

9. Eventuelt 
           Generalforsamlingen i 2024 blev aftalt til den 16. april 2024. 
 
            Der er modtaget ønske fra Seniorklubben i Køge om annoncering i bl.a. HK`s og DJØF`s  
            medlemsblade for, at oplyse om mulighederne og fordelene ved medlemskab i seniorklubberne. 
  
            Bestyrelsen mener ikke, at kunne annoncere i andre organisationers medlemsblade, men vil 
            undersøge muligheden for en annonce/indlæg i DTS-bladet. 
 

10. Næste møde 
      Mandag den 17. april 2023 kl. 15.00. 

 


